
  
 
 

 
30. august 2018 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut:  

1. Hvad har processen omkring omprioriteringen af punkterne i Naalakkersuisuts 

Strategi og Indsatsplan på Justitsområdet været? 

2. Er det det danske justitsministerium som har foreslået en omprioritering? 

a. Såfremt det er justitsministeriet som har foreslået en omprioritering, har 

Naalakkersuisut så foreslået ændringer til den af justitsministeriet ønskede 

omprioritering? 

3. Har justitsministeriet begrundet sine ønsker om omprioritering med de af den danske 

Folketing afsatte 10 mio. kr. om året i fire år til justitsområdet i Grønland? 

4. Såfremt justitsministeriet har begrundet sit omprioriteringsønske med de 10 mio. kr., 

har Naalakkersuisut så gjort det klart, at 10 mio. kr. om året langt fra er nok til at 

løfte det efterslæb der er på justitsområdet? 

5. Hvordan vil Naalakkersuisut sikre, at der fra dansk side afsættes midler nok til at 

komme igennem det store efterslæb på justitsområdet, ud over de afsatte 10 mio. kr.? 

6. Hvordan vil Naalakkersuisut sikre, at Grønlands klare tilkendegivelser i den vedtagne 

Strategi og Indsatsplan på Justitsområdet efterleves og anerkendes, hvis 

Naalakkersuisut med korte mellemrum ændrer på prioriteringen i strategien? 

(Medlem af Inatsisartut Sara Olsvig, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Naalakkersuisut godkendte på sit møde den 14. juni i år en ny prioritering i Strategi og Indsatsplan 

på Justitsområdet, og godkende i samme ombæring, at ”indstilling vedrørende justitspuljen 

godkendes i sin nuværende og at Justitsministeriet meddeles dette”. Her er spørgsmålet om 

”justitspuljen” er de på den danske finanslov afsatte 10 mio. kr. årligt til det grønlandske 

justitsområdet. 

Vi er fra Inuit Ataqatigiit kritiske over for disse omprioriteringer, ikke mindst er vi kritiske hvis det 

viser sig, at det danske justitsministerium har fået lov til at diktere hvordan justitsområdet i 

Grønland skal prioriteres. Vi ønsker derfor at få klart svar på processen omkring omprioriteringen, 

og på, hvad man vil gøre for at sikre, at det ikke kun er 10 mio. kr. årligt der bruges yderligere på at 

rette op på det store efterslæb der er på justitsområdet.  



Da de 10 mio. kr. årligt blev afsat var vi selvsagt glade for det, men undertegnede meldte som 

daværende Naalakkersuisoq for Justitsområdet
1
 meget klart ud, at de 10 mio. kr. langt fra vil række. 

Vi forventer svar inden for 10 arbejdsdage. 

                                                           
1
 http://sermitsiaq.ag/sara-olsvig-boer-slut-brandslukning-justitsomraadet  

https://naalakkersuisut.gl/da/Naalakkersuisut/Nyheder/2018/08/140818-Ofre-skal-sikres-bedre-raadgivning 


